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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 107 

Data: divendres 25 d'Octubre de 2019 

Hora: 11.00 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

Assisteixen: 

 

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Cerezo García, Miguel 

Dolz Tena, Santiago 

Gamir Felip, Jordi 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Jaques Miret, Josep Anton 

Llorens Vilarrocha, Eugenio 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa M. 

Roselló Ripollés, Salvador 

Scalschi, Loredana María 

Sánchez Bel, Paloma 

 

Excusen l’absència: 

 

Camañes Querol, Gemma 

Fernández Crespo, Emma 

Flors Herrero, Víctor 

García Agustín, Pilar 

González Guzmán, Miguel 

Vicedo Jover, Begonya 

 

Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors. 

 

L’acta del Consell anterior s’aprova per assentiment. 

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament a les diferents  

comissions. 

 

Informe general 

S'informa que des de l'OTOP han comunicat que procediran amb les obres de la planta 

zero a partir del mes de Novembre i sol·liciten que la cambra de cultiu visitable estiga 

desocupada per al 11 de dit mes. 

 

Des de la direcció del departament, es comunica que la sol·licitud d'ajudes per a 

l'assistència a congressos dels estudiants de doctorat a càrrec del pla estratègic s'obri ara. 

Les sol·licituds s'han d'enviar per correu electrònic a la direcció (el professor Miguel 
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Cerezo) junt amb el butlletí d'inscripció per als congressos que ja hagen tingut lloc, en 

aquest cas els diners s'emborsaran a l'àrea o al grup de recerca que haja sufragat les 

despeses d'inscripció. S'estableix l'assignació per persona i congres en 150 €. Aquesta 

quantitat està subjecta a variació segons el nombre de sol·licitants.  

 

S'informa que s'ha fet una assignació per a l'adquisició de llibres a l'àrea de zoologia del 

pla estratègic. 

 

També del pla estratègic es destinen diners per a la dotació dels laboratoris docents o als 

hivernacles. Enguany s’han destinat 1500 € als hivernacles (l’any passat es va fer als 

laboratoris docents), la qual cosa ha alleugerit la pressió sobre l'aportació que han de fer 

les àrees que, enguany, serà sols de 500 €. 

 

Es va sol·licitar a vicerectorat d'infraestructures (responsable Rafael Mayo) l'ampliació 

de l'espai de despatxos, per a la qual cosa es va proposar des del departament la reubicació 

del secretari Santiago Dolz en el despatx de secretaria del Departament d'Enginyeria 

Química, amb qui és compartit, i aprofitar el despatx alliberat per a la ubicació de personal 

a temps complet. Un representant de la OTOP va vindre a revisar la situació i les 

condicions actuals, i es va prendre la decisió de no estimar oportuna la sol·licitud. No 

obstant, quan finalitzen les obres de condicionament de la planta zero, es reprendrà 

aquesta sol·licitud i es prendrà una decisió. Al respecte, el director del Departament 

d'Enginyeria Química, el professor Sergio Mestre, ha manifestat el seu malestar per no 

haver-li comunicat les nostres intencions, així com el propi secretari i afectat, Santiago 

Dolz. 

 

En aquest punt, la professora Mónica Hurtado comenta que l'actual ocupació dels 

laboratoris d'investigació presenta una incompatibilitat amb la normativa. La professora 

Paloma Sánchez intervé explicant que no existeix cap incompatibilitat, referent a la 

presència de taules de treball per al personal investigador en el laboratori i que, en cas 

que en el laboratori es treballe amb material o reactius perillosos, el servei de prevenció 

de riscos laborals pot actuar i traure't del laboratori.  

 

Al finalitzar aquest bloc d'informe, es comunica la renuncia de la professora Gemma 

Camañes al càrrec de professor responsable del PATU en Agroalimentària, agraint-li la 

dedicació en els darrers anys, i la presa de possessió del mateix per part de la professora 

Paloma Sánchez.  

 

Reunió amb la Comissió per a la implantació d'una nova titulació entre Agroalimentària 

i Medicina (21/10/2019). 

 

El professor Miguel Cerezo, arran de la proposta del nostre departament d’una possible 

titulació de caire bioquímic/biomèdic en la que participaria Medicina i amb una estructura 

de 240 + 60 cr, explica que la vicerectora Isabel Garcia va comunicar als representants de 

Medicina que es podia muntar un Grau de 240 cr. amb una estructura per permetera que, 

en un futur, els alumnes pogueren aprofitar els dos primers cursos i cursar 3er i 4rt d’una 

titulació relacionada amb la biologia sanitària en FCS. Des del departament, hem 

sol·licitat una reunió amb la vicerectora per a que ens aclare aquest punt. A més a més, 

hem demanat que els representants de Medicina comuniquen les distintes propostes fetes 

en les reunions a la resta de membres del seu departament per a conèixer la seua opinió.  
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Comissió d’Investigació i Doctorat, dijous 26 de setembre de 2019 

 

Des de l'Escola de Doctorat s'informa que l’avaluació de l’any passat es va tancar amb 

697 sol·licituds avaluades, la majoria de forma favorable. Les sol·licituds amb avaluació 

desfavorable, tenen la possibilitat de recuperar al proper febrer, o eixir del programa. La 

pressa per acabar la tesi ha provocat un increment de les tesi presentades. Les dades de 

preinscripció que s va tancar el dia 15. Fins la data, s'han fet 224 prematricules de les 

quals 159 han completat la matrícula, i 65 falten per subsanar algun aspecte de la 

preinscripció abans d’acceptar-se. Hi ha més oferta que demanda en els programes de 

doctorat, alguns inclús hauran de fer selecció: biomedicina, dret, comunicació, pau i ètica. 

La data de tancament de la preinscripció s’ha d’establir,  en la disparitat de les dates de 

tancament i preinscripció. Pel que fa a l'acceptació en els programes de doctorat, s'informa 

que un sol·licitant que estiga en possessió d'un contracte predoctoral amb una 

administració pública entra directament al programa. 

 

El vicerector informà que en aquesta darrera convocatòria s’han concedit 98 nous 

sexennis de professorat dels cossos docents universitaris (CNEAI), 35 nous sexennis a 

professorat contractat doctor, sistema propi de la UJI i està pendent la convocatòria 

d’ajudants doctors, es publicarà en breu. 

 

Pel que respecta a la convocatòria de contractes a l'empara del programa Beatriz de 

Galindo, el darrer any s'han incorporat 3 persones a la Universitat Jaume I. El Ministeri 

té la intenció de tornar a obrir convocatòria aquest 2019 seguint un procés simplificat 

respecte de l'anterior convocatòria. La UJI obrirà un termini per a la comunicació 

d'expressions d'interès per part dels departament.  

 

Al mes de Juny es van sol·licitar dues accions: renovació de maquinari de càlcul científic 

(Vicent Moliner), laboratori de microscopia avançada (Ferran Martínez, medicina) i 

s'espera que a finals d’any isquen els resultats. 

 

En el programa de promoció empleo joven, van eixir dues places obertes a dotació 1 

OCIT, 1 INAM, 1 noves tecnologies imatge, 1 laboratori de comunicació i 1 SCIC. 

S'espera que es resolguen en breu. 

 

S'informa que el darrer any s’han aconseguit aproximadament 3 milions d’euros en 

finançament procedent de programes europeus i afins, la qual cosa representa un 38% 

més de finançament que altres anys. En aquest sentit, la UJI aposta pel finançament 

europeu i s’organitzaran dues jornades per a promoure la participació de personal 

investigador en programes de recerca europeus, de cara a Horizonte Europa (2021-2027). 

Participaran Elisa Alvarez i Carlos Martínez, de CDTI i explicaran l'estructura del 

programa, convocatòries i desplegament de les accions. Organitzat des de la oficina de 

projectes europeus de la UJI, el 30 d'Octubre es prepara la jornada informativa ‘europa 

en un mon canviant’ que s'anunciarà en la web. 

 

Estan obertes les convocatòries del ministeri, Reptes i generació de coneixement. 

Convocatòria única amb dues modalitats, per motius d’assignació de recursos. Com a 

novetat administrativa important, per primera vegada el pla estatal no es cofinançarà amb 

fons FEDER, la qual cosa facilita els processos d’auditoria i justificació de despeses. 

L’aplicació d'enguany és nova i s’ha d’incloure el personal en l’equip de treball, tots els 

problemes que han hagut respecte d'exclusions per format han desaparegut i són sols 
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recomanacions. La convocatòria estarà oberta fins el 14 d’Octubre. Per a la participació 

de membres en el grup d’investigació la UJI ha de comprometre’s al manteniment fins 

una data posterior a la finalització del projecte d’investigació. També estan obertes les 

convocatòries de subvencions de la GVA fins dilluns. Al respecte, els vicerectors han 

estat convocats per a la modificació de l’ordre única. En les convocatòries de 2019 que 

s’han anat resolent (dels 32 milions d’euros destinats, 24 han anat a parar a universitats), 

la UJI ha obtingut bons resultats en el programa Santiago Grisolia i projectes 

consolidables, però el programa Prometeu no va anar bé.  

 

Al respecte de la normativa de càrrec de despeses a projectes a l'empara de l'article 83, la 

universitat es va comprometre a revisar-la i adaptar-la segons vagen apareixent 

inconvenients.  

 

Es revisaran els procediments d'admissió i matrícula a l’escola de doctorat. 

 

S’està avaluant la normativa dins la UJI per a adaptar-la als principis establerts en la carta 

europea de l’investigador, procés necessari de cara a futures auditories per a participar en 

programes europeus. 

 

Durant el torn d’intervencions en la CID es feren les següents qüestions i reflexions: 

 

El professor Aurelio Gómez va preguntar sobre  

1) resolució contractes postdoctorals UJI? Estan pendents de resolució 

2) sexennis transferència? sols processades el 40% de les sol·licituds. Estan pensant en 

suspendre la resolució de les sol·licituds encara que hi ha intenció que es torne a obrir la 

convocatòria de forma independent de la dels sexennis d’investigació. La taxa d’èxit en 

alguns camps de coneixement s'estima al voltant de 70-80%. Son equivalents a un sexenni 

d’investigació (atenent a la llei Wert i el programa intern, que depèn de la disponibilitat 

econòmica). 

3) inclusió dels arguments de la carta europea de l’investigador en els projectes del 

ministeri. De moment no se sol·licita, però és probable que en el futur faça falta.  

 

S'informa sobre els resultats obtinguts per la Universitat Jaume I en les convocatòries de 

2018 del Pla Estatal d’R+D+I: “Generació de coneixement” i “Reptes investigació”. En 

el mes d’Agost es va produir la resolució definitiva, Resultats molt rellevants de 21 

projectes en 2017 a 37 en 2018, i de 1.5 milions a més de 3 milions en la darrera 

convocatòria. El que és més significatiu, s'ha passat d’un únic contracte predoctoral a 14 

contractes. 

 

S'informa sobre el procediment d’expressions d’ interès per a la concessió d’ajudes a 

infraestructures i equipament científic a càrrec de convocatòries externes. En les 

convocatòries ministerials, la universitat ha de cofinançar per a optar a aquestes 

convocatòries en un 50%. Actualment, no hi ha previsió de noves convocatòries 

d'infraestructura, encara que s'espera que la propera siga en Febrer-Maig de 2020 

ministerial. En la darrera convocatòria ministerial es van atendre quatre sol·licituds: 

 

SCIC 1 - renovació d’equipament de difracció de rajos X, làser, etc... amb una antiguitat 

superior als 10 anys. 

 

IUPA 1 - renovació dels equipaments de cromatografía i MS (orbitrap) 
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ITC 1 - laboratori d'impressió de materials avançats sobre ceràmica 

 

Medicina 1 - plataforma d’investigació biomèdica 

 

En aquest sentit, de la convocatòria autonòmica s'han rebut 3.5 M € per part de la GVA i 

la UJI ha confinançat 300,000 €. El finançament previst és de 9 M € per a tot el sistema 

valencià. 

 

El professor Felix Hernández comenta la manca d’un seguiment del que es fa amb aquests 

equips i indica que hi ha equips que han sigut infrautilitzats. Recalca la necessitat d’un 

seguiment per a saber quin ús s’ha fet d’un equip adquirit en algunes d’aquestes 

sol·licituds de cara a penalitzar grups que no hagen fet un ús significatiu d’un instrument 

rendint una productivitat suficient. 

 

El vicerector Jesús Lancis informa que poc a poc s’aniran incorporant informació sobre 

l’ús d’equipament als serveis centrals. És important abans de llançar-se a una aventura 

que significa un compromís pressupostari important. Considera que la convocatòria de 

conselleria no està bé, la del ministeri està ben redactada i cal descriure l’equipament que 

va a adquirir-se, en consellería es disfressa de projecte de recerca. Consideraria raonable 

que la convocatòria de conselleria fóra subsidiaria de la ministerial. 

 

S'informa sobre la modificació de la normativa de nomenament de Doctorat Honoris 

Causa. Es presentarà el document a la CID, on es discutirà sense aprovar res. La 

normativa sorgeix per tal d’ordenar el trànsit de les propostes i donar prestigi a les 

persones que reben aquesta distinció. Per tant, hi haurà una restricció per a persones que 

hagen sigut membres de la UJI o hagen obtingut el doctorat en aquesta universitat. Per a 

poder evitar perversions, personal de plantilla de la UJI no podrà ser presentat a aquesta 

distinció. 3 distincions anuals, restriccions per centre, no podran vindre més de 2 

propostes per centre (article 3.2). Les propostes poden vindre d’escoles, facultats, 

departaments, instituts, claustre o rectorat. Per a que la universitat puga planificar els 

actes, s’obrirà de gener a març el termini per a presentació de propostes. El tràmit, si la 

proposta s’enceta des d’un institut o dept. ha d’obtindre el recolzament suficient en 

votació secreta, ⅔ parts, sols podran aprovar-se dues propostes. Una vegada haja passat 

per la junta de centre, anirà a la CID i d’ahí al consell de govern.  

 

S'informa del llançament de la tercera edició del programa UJI Empren On Social. Pren 

la paraula David Cabedo, vicerector adjunt. Aquest programa va adreçat a la creació 

d’empreses per part de membres de la comunitat universitària, principalment estudiants. 

Ho du a terme la càtedra Increa i Espaitec. El programa consta d’una sèrie de sessions 

informatives on hi ha poc professorat universitari i sobretot ve personal extern a la UJI i 

professionals en el sector empresarial. Tenen formació sobre el càlcul de l’impacte social 

de l’activitat empresarial. En l'edició anterior, va haver quatre finalistes que tenen accés 

a subvencions per a la creació d’empreses, dues d’elles ubicades a l’Espaitec.  

 

En el torn obert de paraules, el professor Paco Olucha comenta, arran de l'anunci que hi 

hauria una reunió amb la directora general sobre la convocatòria Prometeo i 

infraestructura, si seria possible que hi hagués algun tipus de subcomissió que faça 

propostes per a la reforma d’aquestes dues convocatòries. El vicerector Jesús Lancis 

contesta que necessita temps per a escoltar la directora general i conèixer de primera mà 
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el marc d’actuació i poder establir una dinàmica de treball i intentarà mantindre una 

conversa fluïda sobre la política de la GVA en aquest aspecte. 

 

Comissió d'Estudis i Professorat 30/09/2019 

 

Informe del vicerectorat de professorat 

 S'informa de l'aprovació de la normativa d'avaluació docent. 

 S'informa que ja s'ha signat el preacord del conveni col·lectiu.  

 Al respecte dels procediments de contractació on line, s'informa que han hagut 

dues errades en places però que s'han pogut solucionar sense major efecte. 

Assumptes per a aprovar 

 S'aproven les sol·licituds de semestres sabàtics. 

 S'aproven els barems per a la contractació de personal en els departaments de 

matemàtiques i història.  

 S'aproven les sol·licituds per a estades d'investigació. 

 

Informe vicerectorat d'estudis i professorat.  

 

La vicerectora Isabel Garcia informa sobre els terminis que imposa l’ANECA pera 

l’acreditació i implantació d’un nou títol i que ara són de dos anys, van a negociar per a 

tractar de reduir eixe període.  

 

Informa sobre modificacions en el Grau en Medicina per a incloure una assignatura 

optativa d'al·lergologia, canvi de semestre d'assignatures i modificació dels percentatges 

de docència. 

 

Junta de Centre 

 

S'informa de la convocatòria FabLab de l'Espaitec que té com a objectiu apropar a la 

societat el coneixement generat per la comunitat universitària i donar a conèixer les 

accions que es desenvolupen en la UJI.  Per a participar, les empreses han de pagar un 

preu simbòlic de 100 €.  

 

Des de l'Escola es sol·licita que es faça difussió de les assignatures de gènere, que no han 

tingut massa èxit. 

 

En assumptes de tràmit, es presenta l'informe de matricula i de rendiment acadèmic, es 

presenta la proposta de reforma del Grau en Disseny i la Comissió Intergrau de l'àmbit de 

les Enginyeries, així com de la Conferència de Directors d'Enginyeria Tècnica. En aquest 

punt, des del Grau en Enginyeria Agroalimentària es va sol·licitar que el vicedirector 

formara part de la Conferència de Directors, i sembla ser que aquesta sol·licitud l'han 

d'aprovar tots els estaments de la UJI, encara que el director de l'Escola delega aquesta 

tasca en els vicedirectors.  

 

S'informa de la implantació del pla d'estudis en Intel·ligència Robòtica. Al respecte, el 

professor Salvador Roselló informa que la proposta inicial d'aquest títol s'ha canviat i 

millorat bastant. El punt d'aprovació sols és un vist-i-plau per a que la comissió comence 

a treballar en la proposta, però el pla d'estudis s'ha d'aprovar de nou a l'Escola.  

 

Reunió Comissió elaboració màster 23/10/219 
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S'informà sobre la reunió de les propostes de nous Màsters universitaris amb l'objectiu de 

reprendre les accions per a la implantació de nous estudis de Màster que proporcionen els 

requeriments acadèmics necessaris per als estudiants de doctorat. Des de vicerectorat, 

s'estan promovent els 'màsters oberts' mitjançant els quals, un alumne pot cursar un màster 

agafant assignatures soltes de diferents màsters ja implantats. No tindria un títol de màster 

concret, però sols cursant 60 cr. d'aquestes assignatures seria suficient per al doctorat. Es 

planteja doncs el problema de l'accés a beques i altres fonts de finançament i com es 

valorarà no estar en possessió d'un títol de màster definit. En aquest punt, la professora 

Mónica Hurtado obre la possibilitat d'ofertar assignatures de Màster 'lliures'. 

 

Reunió de la Comissió de Grau d'Infermeria 16/10/2019 

 

El professor Vicent Arbona informa de la propera aprovació de la composició de la 

comissió de grau, que no ens afecta. 

 

El professor Salvador Roselló pregunta sobre la llista d'estudiants de pràctiques de la FCS, 

ja que per error, li arriben a ells els missatges referents a les assignacions. A continuació, 

comunica que el vicerectorat d'internacionalització vol implicar a la UJI en un consorci 

europeu d'universitats dins un marc d'ajudes de l'UE on hi han diverses universitats que 

s'han compromès a participar. En una de les reunions, es va comentar que una universitat 

d'Eslovènia, Bulgària o Irlanda (excepte Dublin) seria òptima per a la sol·licitud, atenent 

a qüestions de distribució geogràfica i afinitat al projecte. 

 

3. Hivernacles 

 

S'informa de les despeses d'hivernacles per a cada grup. 

 

4. Assumptes de tràmit 

 

S'informa que s'ha presentat una factura de 2180.9 € de l'àrea de Cristal·lografia i 

Mineralogia per a reparacions, com que sols hi havia 800 € per a aquesta àrea, a resta es 

finança de l'àrea. 

 

5. Torn obert de paraules 

 

Es consulta sobre la situació de les àrees minoritàries del departament i s'informa que no 

hi ha novetat del vicerectorat des de les darreres negociacions. 


